

* * *

It is with great pride and enthusiasm that I present to you the Second Edition of the Eurasian Journal of Scientific and Multidisciplinary Research (EJSMR).

When we launched our inaugural issue in March 2025, it was a landmark achievement, marking the beginning of a platform designed to unite diverse voices in science, medicine, technology, social sciences, and humanities. The first edition reflected our collective vision: to foster high-quality, peer-reviewed, open-access research that transcends disciplinary boundaries while highlighting the scholarly contributions of the Eurasian region within a global context.

Reflecting on Our Beginning

The first edition brought forward a range of research, from advances in medical and health sciences to innovative perspectives on social development and education. It demonstrated both the richness of ideas emerging from our region and the importance of cross-disciplinary collaboration in addressing complex global challenges.

Highlights of This Edition

In this Second Edition, we continue this mission with renewed vigor. The contributions span a wide spectrum of disciplines—medical sciences, environmental studies, education, engineering, and socio-economic research—demonstrating that impactful knowledge thrives at the intersection of fields. Each article has undergone rigorous peer review, ensuring that what we present here is not only academically robust but also relevant to policy-makers, practitioners, and fellow researchers.

Our Commitment Ahead

As Deputy Editor-in-Chief, I am encouraged by the growing response from scholars who recognize EJSMR as a credible and inclusive platform. We are committed to maintaining high standards of editorial integrity, broad accessibility through open access, and timely dissemination of knowledge that has both regional significance and global resonance.

We also look forward to expanding collaborations with institutions and scholars worldwide, with the aim of making EJSMR a hub where multidisciplinary research meets innovation and impact.

Acknowledgements

This edition would not have been possible without the dedication of our editorial board, the meticulous efforts of our reviewers, and the trust of our authors. To our readers, we extend our gratitude—your engagement and feedback are vital as we shape EJSMR into a journal of enduring value.

Invitation

We invite scholars, researchers, and practitioners to continue contributing to EJSMR. Together, let us strengthen this platform as a space where ideas converge, knowledge advances, and research contributes meaningfully to society and the world.

On behalf of the editorial team, I welcome you to explore the insights presented in this issue and to join us in shaping the future of multidisciplinary scholarship.

Dr. Dipak CHAULAGAIN
Deputy Editor-in-Chief
Eurasian Journal of Scientific and Multidisciplinary Research (EJSMR)

* * *

С большой гордостью и энтузиазмом представляю вам второе издание Евразийского журнала научных и междисциплинарных исследований (EJSMR).

Выход нашего первого номера в марте 2025 года стал знаменательным событием, положившим начало созданию платформы, призванной объединить различные мнения в области науки, медицины, технологий, социальных и гуманитарных наук. Первое издание отражало нашу общую концепцию: содействовать проведению высококачественных, рецензируемых исследований в открытом доступе, выходящих за рамки дисциплинарных границ и одновременно освещающих научный вклад Евразийского региона в глобальном контексте.

Размышления о нашем начале

Первое издание представило целый ряд исследований – от достижений в области медицины и здравоохранения до инновационных подходов к социальному развитию и образованию. Оно продемонстрировало как богатство идей, возникающих в нашем регионе, так и важность междисциплинарного сотрудничества для решения сложных глобальных проблем.

Основные моменты этого издания

В этом втором издании мы продолжаем эту миссию с новой энергией. Публикуемые статьи охватывают широкий спектр дисциплин: медицину, экологические исследования, образование, инженерию и социально-экономические исследования, что свидетельствует о том, что важные знания процветают на стыке различных областей. Каждая статья прошла тщательное рецензирование, что гарантирует не только академическую обоснованность представленных здесь материалов, но и их актуальность для политиков, специалистов-практиков и коллег-исследователей.

Наши дальнейшие обязательства

Как заместитель главного редактора, я воодушевлен растущим откликом учёных, которые признают EJSMR надёжной и инклюзивной платформой. Мы стремимся поддерживать высокие стандарты редакционной добросовестности, широкой доступности благодаря открытому доступу и своевременному распространению знаний, имеющих как региональное значение, так и глобальный резонанс.

Мы также стремимся к расширению сотрудничества с организациями и учёными по всему миру, стремясь сделать EJSMR центром, где междисциплинарные исследования встречаются с инновациями и достижениями. Благодарности

Это издание было бы невозможно без самоотверженности нашей редколлегии, кропотливой работы наших рецензентов и доверия наших авторов. Мы выражаем нашу благодарность нашим читателям: ваше участие и отзывы жизненно важны для того, чтобы EJSMR стал журналом, имеющим непреходящую ценность.

Приглашение

Мы приглашаем учёных, исследователей и практиков продолжать вносить свой вклад в EJSMR. Давайте вместе укрепим эту платформу как пространство, где объединяются идеи, развиваются знания, а исследования вносят значимый вклад в развитие общества и мира.

От имени редакции приглашаю вас ознакомиться с идеями, представленными в этом выпуске, и присоединиться к нам в формировании будущего междисциплинарной науки.

Д-р. Дипак ЧАУЛАГАЙН
Заместитель главного редактора
Евразийский журнал научных и междисциплинарных исследований (EJSMR)